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REVISTA PRESEI 
 

 BREAKING Protest ÎMPOTRIVA lui Tudorel Toader, la Universitatea din Iași - Fostul ministru. SOMAT să 
demisioneze din funcția de rector 
Mai mulți protestatari s-au strâns vineri dimineața în fața Universității Al. I. Cuza din Iași, purtând pancarte 
împotriva fostului ministru al Justiției, Tudorel Toader, actual rector al universității din Iași. 
Cele aproximativ 20 de persoane, membre sau simpatizante ale mișcării civice Reset, adunate în fața Universității 
Al. I. Cuza au protestat pașnic, fără scandări, conform Mediafax. 
„Don’t trust Tudorel Toader” sau „Tudorel Toad.er, the Destroyer of Romanian Justice” s-a putut citi pe 
pancartele afișate de protestatari. 
„Având în vedere ceea ce a făcut în ultima vreme Tudorel Toader ca ministru al Justiției, ex-ministru al Justiției, 
am decis să facem un mic protest. Îi rugăm și pe profesorii universitari să ni se alăture ca să-l putem demite pe 
Tudorel Toader din funcția de rector al Universității Cuza”, a spus unul dintre protestatari. 
„Îl așteptăm pe președintele și comisia Curții de Justiție a Uniunii Europene: Ei au fost inivitați atunci când fostul 
ministru Tudorel Toader era încă în funcție. I-a invitat, presupun, să vorbească despre, cine știe, nedreptatea 
justiției care a fost aplicată în România”, a declarat un alt protestatar. 
„E un protest față de Tudorel Toader, care a fost unul dintre complicii principali ai lui Dragnea, pentru că Dragnea 
a plecat la pușcărie, dar el nu a făcut singur ce a făcut în sistemul, în principal, judiciar din România, ci a avut 
diferite unelte, noi știm pe Florin Iordache, pe Nicolicea și pe Tudorel Toader”, a precizat unul dintre participanții 
la protest. 
Și Liga Studenților Iași i-a solicitat, joi, lui Tudorel Toader să își depună „urgent” demisia din funcția de rector al 
Universității „Alexandru Ioan Cuza” și a anunțat că „se pregătesc acțiuni de boicotare a admiterii la universitate”. 
Începând cu data de 25 aprilie, Tudorel Toader a revenit în poziția de rector al Universității „Cuza”, după ce se 
autosuspendase din funcție pentru a deveni ministru al Justiției. 
Asistentul universitar la Universitatea „Al.I.Cuza” din Iași, Andrei Stipiuc a postat pe Facebook un text în care își 
arată dezamăgirea cu privire la ceea ce se întâmplă în universitate, spune că se gândește să plece la cules de 
căpșuni și că își va da demisia „dacă acest personaj sinistru încă mai este ținut în brațe ca rector”. El face referire 
la Tudorel Toader, cel care a revenit la conducerea universității. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Guvernul a înlocuit ROBOR cu noul indice de calcul IRCC şi pentru Prima Casă şi programul Investeşte în tine 
Guvernul a adoptat, joi, un proiect de hotărâre pentru modificarea costului finanţărilor la programele „Prima 
Casă” şi „Investeşte în tine”, respectiv înlocuirea ROBOR cu noul indice de calcul. Anunţul a fost făcut de ministrul 
de Finanţe, Eugen Teodorovici. 
„S-a adoptat astăzi (joi-n.r) o hotărâre de Guvern pentru modificarea legislaţiei specifice programelor 
guvernamentale cu garanţia statelor pentru clarificarea modaliăţii de aplicare a OUG nr. 19/2019. Este o măsură 
necesară care va reduce costurile de finanţare a creditelor scordate prin programele Prima casă, Prima maşină şi 
Investeşte în tine, programe de succes”, a declarat Eugen Teodorovici. 
Astfel, Guvernul a avut în vedere următoarele modificări pentru programul Prima casă: 
„Costul total al finanţărilor acordate în cadrul programului se compune din: 
- rata dobânzii stabilite pe baza indicelui de referinţă pentru creditele acordate consumatorilor, denumit în 
continuare IRCC plus o marjă de maximum 2% pe an pentru creditele în lei; marja include şi nivelul total al 
comisioanelor percepute de către finanţator; marja nu include costul evaluării imobilului, costul aferent efectuării 
formalităţilor de publicitate şi comisionul de gestiune datorat FNGCIMM, după caz; 
- comisionul de gestiune datorat FNGCIMM şi recuperat de la beneficiar. Nivelul comisionului de gestiune şi al 
comisionului unic de analiză, calculat la soldul garanţiei statului, se negociază anual între Ministerul Finanţelor 
Publice şi FNGCIMM şi se stabileşte prin ordin al ministrului finanţelor publice”. 
De asemenea, „finanţatorii au obligaţia prevederii exprese în contractele de credit a costurilor cu dobânda 
exprimată în raport cu IRCC şi separat a costurilor cu comisioanele”. 
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Pentru programul „Investeşte în tine”, Guvernul are în vedere următoarele modificări: „Rata dobânzii stabilite pe 
baza indicelui de referinţă pentru creditele acordate consumatorilor, denumit în continuare IRCC plus o marjă de 
maximum 2% pe an; marja include toate costurile legate de acordarea şi derularea creditului în toate etapele 
finanţării”. 
Proiectul de hotărâre poate fi consultat în următorul link: „ https://sgg.gov.ro/new/wp-
content/uploads/2019/05/HG-50.pdf ”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Primăria Capitalei vrea să se împrumute URGENT 100 de milioane euro de la Trezorerie, pentru plata 
datoriilor RADET 
Primăria Capitalei a convocat, joi, o şedinţa de îndată a Consiliului General al Municipiului Bucureşti, pentru un 
proiect prin care municipalitatea vrea să împrumute de la Ministerul Finanţelor aproape 100 de milioane de euro, 
pentru plata datoriilor pe care le are RADET. 
„Se aprobă contractarea de la Ministerul Finanţelor Publice a unui împrumut din venituri din privatizare în valoare 
de 462.661.949 lei (aproape 100 de milioane de euro), cu o maturitate de maximum 20 de ani. Contractarea 
împrumutului se face pentru plata subvenţiilor restante aferente furnizării energiei termice către populaţie”, se 
arată în proiectul care va intra pe ordinea şedinţei de îndată. 
La ora transmiterii ştirii, la Primăria Capitalei se desfăşoară şedinţa ordinară CGMB pe luna mai, urmând ca după 
aceasta să se ţină şedinţa pentru plata datoriilor RADET. 
De asemenea, Gabriela Firea nu mai este prezentă la şedinţa ordinară, însă, potrivit surselor MEDIAFAX, primarul 
va veni la şedinţa de îndată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Consiliul General al Municipiului Bucureşti a respins bugetele Companiilor Municipale, înfiinţate de 
administraţia condusă de Gabriela Firea 
Consiliul General al Municipiului Bucureşti a respins, joi, proiectul privind aprobarea bugetelor pentru 19 
companii municipale înfiinţate de administraţia condusă de Gabriela Firea. Bugetul celor 19 companii era de 
aproape un miliard de lei, dintre care peste 300 de milioane pentru salarii. 
Consilierii USR şi cei ai PNL au votat împotriva proiectelor care prevedeau aprobarea bugetelor pentru cele 19 
companii municipale, iar cei de la PMP s-au abţinut. 
Reprezentanţii USR şi PNL au cerut încă de la începutul şedinţei retragerea acestor proiecte de pe ordinea de zi, 
menţionând că sunt ilegale. 
În replică, Marius Coaje, consilierul Gabrielei Firea, cel care coordonează reabilitarea clădirilor cu risc seismic din 
Bucureşti, a precizat, după votul negativ, că această reabilitare este pusă în pericol de către consilierii opoziţiei. 
Reamintim că la sfârşitul anului trecut, Curtea de Apel Bucureşti a decis că aceste companii au fost înfiinţate fără 
respectarea legii, adică cu votul unei majorităţi simple. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis convoacă partidele la consultări pentru a fi puse în practică temele adoptate la referendum / „Titus 
Corlăţean nu va fi ministru la nimic. E artizanul catastrofei din 2014 de la alegeri” 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat că va chema partidele săptămâna viitoare marţi şi miercuri la consultări, la 
Cotroceni, pentru a putea transpune în legislaţie ceea ce au votat românii la referendumul pe justiţie din 26 mai. 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat că nu îl va numi pe Titus Corlăţean vicepremier, aşa cum a cerut PSD, 
numindu-l "artizanul catastrofei de la alegerile din 2014", iar legat de celelalte trei propuneri de miniştri a spus că 
va reveni cu altă ocazie. 
"Am primit propuneri pentru miniştri. Celelalte le discutăm cu altă ocazie. Imaginaţi-vă că PSD mi l-a propus pe dl 
Corlăţean- artizanul catastrofei de la alegerile din 2014. Nu-i suficient că PSD şi-a bătut joc de români în 2014, că 
şi-a bătut joc de români în 2019, îndrăzneşte să mi-l propună pe artizantul catastrofei de la alegerile din 2014. Mi 
se pare o alegere total nepotrivită şi pot să vă spun că propunerea va fi clar respinsă. Titusi Corlăţean nu va fi 
ministru la nimic", a declarat preşedintele Klaus Iohannis. 
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Titus Corlăţean a fost ministru de Externe în cabinetul Ponta, în anul 2014, atunci când românii din Diaspora au 
stat la rând pentru a vota în cadrul alegerilor prezidenţiale. 
Titus Corlăţean a fost propus, de către premierul Viorica Dăncilă, pentru a ocupa funcţia de vicepremier. 
Iohannis convoacă partidele la Cotroceni 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat că va chema partidele săptămâna viitoare marţi şi miercuri la consultări, la 
Cotroceni, pentru a putea transpune în legislaţie ceea ce au votat românii la referendumul pe justiţie din 26 mai. 
"6,5 mil de români au răspuns cu DA la cele două întrebări de la referendum. Acum suntem în momentul în care 
trebuie să decidem cum să punem în practică ce a decis poporul. pentru a găsi cele mai bune proceduri, am decis 
să convoc partidele la consultări pe această temă. Ce a decis poporul trebuie pus în practică, în Constituţie. Se 
face în Parlament, în prima fază", a declarat Klaus Iohannis. 
Acesta a mai spus că a trimis invitaţiile către partidele parlamentare pentru zilele de marţi şi miercuri. 
Ulterior, pe site-ul preşedinţiei au fost anunţate orele pentru consultări. Cel puţin pentru prima zi, preşedinţia a 
lansat invitaţiile în funcţie de rezultatele de la alegerile europarlamentare. 
Programul consultărilor va fi următorul: 
Marţi, 4 iunie 2019 
Ora 12:00 - Partidul Naţional Liberal (PNL); 
Ora 13:00 – Partidul Social Democrat (PSD); 
Ora 14:00 – Uniunea Salvaţi România (USR); 
Ora 15:00 – Uniunea Democrată a Maghiarilor din România (UDMR); 
Miercuri, 5 iunie 2019 
Ora 11:00 – Partidul Mişcarea Populară (PMP); 
Ora 12:00 – Partidul Alianţa Liberalilor şi Democraţilor (ALDE); 
Ora 13:00 – Grupul parlamentar Pro Europa; 
Ora 14:00 – Grupul parlamentar al minorităţilor naţionale. 
Fiecare delegaţie poate fi formată din maximum 5 persoane. 
Potrivit datelor BEC, la referendumul pe teme de justiţie, din 7.229.939 de participanţi, 5.864.980 de răspunsuri 
au fost favorabile întrebării referitoare la interzicerea amnistiei şi graţierii pentru infracţiuni de corupţie. 
De asemenea, la întrebarea privind interzicerea adoptării OUG în domeniul infracţiunilor, pedepselor şi al 
organizării judiciare, 5.745740 de răspunsuri au fost favorabile. 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat joi, după discuţia cu preşedintele Klaus Iohannis, că nu va lua o decizie cu 
privire la responsabilii desfăşurării votului defectuos în Diaspora şi în unele zone din ţară până când nu are 
realizată o analiză temeinică. 
"Nu vreau să iau decizii pripite. Poziţia de premier cere responsabilitate. Pe baza raportului voi lua măsuri, 
analizând cu atenţie ce s-a întâmplat, dacă au fost greşeli şi sigur au fost greşeli, cei responsabili trebuie să 
plătească, dar nu putem aplica sancţiuni fără o analiză temeinică", a declarat premierul Viorica Dăncilă.. 
"Trebuie să vedem ce măsuri luăm pentru ca ceea ce nu a fost bine să nu se mai repete la următoarele scurtine", a 
mai spus premierul. 
Preşedintele Klaus Iohannis a cerut miercuri demiterea de urgenţă a miniştrilor de Externe -Teodor Meleşcanu şi 
de Interne- Carmen Dan pentru modul defectuos în care au fost organizate alegerile în ţară şi străinătate. 
La scurt timp, Carmen Dan a spus că îi va prezenta premierului o analiză asupra modului în care au fost organizate 
alegeri.le, dar că este nevoită să îl dezamăgească pe Klaus Iohannis, deoarece nu îşi va da demisia din funcţia de 
ministru „nici imediat, nici imediat”, subliniind că nu îl intimidează cererea preşedintelui. 
Şi ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, a spus că ”pur şi simplu vinovat de votul în străinătate este practic 
preşedintele Iohannis”, pentru că a convocat referendumul după ce au fost stabilite secţiile de votare în 
străinătate. 
Premierul Viorica Dăncilă a avut, joi dimineaţa, o întâlnire la Palatul Cotroceni cu şeful statului. 
Dăncilă, după discuţia cu Iohannis despre cei 3 miniştri: Sperăm la un răspuns curând 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat joi, la începutul şedinţei de Guvern, că a discutat cu preşedintele Klaus 
Iohannis despre fiecare propunere în parte la cele trei ministere unde sunt miniştri interimar, dar şi legat de 
postul de vicepremier şi speră că şeful statului va da curând un răspuns. 
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"Am avut o discuţie la Palatul Cotroceni privind nominalizarea miniştrilor şi punerea în aplicare a referendumului. 
Referitor la cele trei portofilii, am discutat despre fiecare siuaţie în parte şi despre postul de vicepremier şi în scurt 
timp sperăm la un răspuns", a spus premierul Viorica Dăncilă. 
Premierul Viorica Dăncilă a avut, joi dimineaţa, o întâlnire cu preşedintele Klaus Iohannis la Palatul Cotroceni. 
Viorica Dăncilă i-a transmis miercuri preşedintelui Klaus Iohannis propunerile de numire a noilor miniştri pentru 
portofoliile de viceprim-ministru pentru implementarea parteneriatelor strategice şi miniştri ai Justiţiei, 
Fondurilor Europene şi Românii de Pretutindeni. 
Pentru portofoliul de viceprim-ministru pentru implementarea parteneriatelor strategice ale României a fost 
propus Titus Corlăţean, diplomat de carieră, pentru Ministerul Justiţiei, Ana Birchall, cu specializări aprofundate în 
domeniul juridic, pentru Ministerul Fondurilor Europene a fost propusă Roxana Mânzatu, cu o experienţă de 15 
ani în domeniul afacerilor şi fondurilor europene, iar pentru Ministerul pentru Românii de Pretutindeni a fost 
nominalizată Natalia Intotero, care a mai deţinut acest portofoliu. 
Ulterior, surse politice au declarat pentru MEDIAFAX că preşedintele Klaus Iohannis nu-l va accepta pe Titus 
Corlăţean, propunerea PSD pentru funcţia de viceprim-ministru pentru implementarea parteneriatelor strategice, 
din cauza modului în care, ca ministru de Externe, a organizat alegerile prezidenţiale din 2014. 
Administraţia Prezidenţială a confirmat întâlnirea Dăncilă-Iohannis 
"Administratia Prezidenţială a confirmat întâlnirea pe care preşedintele Klaus Iohannis a avut-o astăzi, la Palatul 
Cotroceni, cu prim-ministrul Viorica Dancilă. Cei doi au discutat despre rezultatele referendumului şi situaţia 
guvernării, discuţiile fiind necesare în urma schimbărilor atât de profunde care s-au produs în ultimele zile în urma 
scrutinului din 26 mai", se arată într-o informare a Palatul Cotroceni. 
Premierul Viorica Dăncilă a avut, joi dimineaţa, o întâlnire cu preşedintele Klaus Iohannis la Palatul Cotroceni. 
”Premierul şi preşedintele discută acum despre remanierea guvernamentală. Discuţia are loc la Palatul Cotroceni”, 
au precizat pentru MEDIAFAX surse politice. 
Viorica Dăncilă i-a transmis miercuri preşedintelui Klaus Iohannis propunerile de numire a noilor miniştri pentru 
portofoliile de viceprim-ministru pentru implementarea parteneriatelor strategice şi miniştri ai Justiţiei, 
Fondurilor Europene şi Românii de Pretutindeni. 
Pentru portofoliul de viceprim-ministru pentru implementarea parteneriatelor strategice ale României a fost 
propus Titus Corlăţean, diplomat de carieră, pentru Ministerul Justiţiei, Ana Birchall, cu specializări aprofundate în 
domeniul juridic, pentru Ministerul Fondurilor Europene a fost propusă Roxana Mânzatu, cu o experienţă de 15 
ani în domeniul afacerilor şi fondurilor europene, iar pentru Ministerul pentru Românii de Pretutindeni a fost 
nominalizată Natalia Intotero, care a mai deţinut acest portofoliu. 
Ulterior, surse politice au declarat pentru MEDIAFAX că preşedintele Klaus Iohannis nu-l va accepta pe Titus 
Corlăţean, propunerea PSD pentru funcţia de viceprim-ministru pentru implementarea parteneriatelor strategice, 
din cauza modului în care, ca ministru de Externe, a organizat alegerile prezidenţiale din 2014, potrivit unor surse 
politice. 
Preşedintele Klaus Iohannis a cerut miercuri demiterea ministrului de Externe, Teodor Meleşcanu, şi a ministrului 
de Interne, Carmen Dan, pentru modul în care au fost organizate alegerile europarlamentare, mai ales în 
străinătate, unde mii de oameni au stat la coadă pentru a vota.  
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cimitirul din Valea Uzului | Kelemen Hunor: UDMR va avea un text la moţiunea de cenzură. E o condiţie dacă 
cineva vrea voturile noastre 
Preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, a anunţat că Uniunea va avea un text la moţiunea de cenzură care va fi 
depusă de Opoziţie, aceasta fiind o condiţie pentru ca Uniunea să aibă o contribuţie la o eventuală cădere a 
Guvernului, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Kelemen Hunor a declarat, joi, la Cluj-Napoca, într-o conferinţă de presă la finalul Consiliul Permanent al UDMR 
care a efectuat o analiză a alegerilor europarlamentare, că acest text va cuprinde, printre altele, şi referiri la 
soluţionarea situaţiei Cimitirului Eroilor din Valea Uzului. 
„În momentul în care vor veni cu o moţiune de cenzură, putem discuta textul, vom avea şi noi un text la moţiunea 
lor de cenzură, dacă ne vor căuta, dacă vor să discutăm. De fiecare dată vrem să discutăm tabloul general, pentru 
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că e vorba de ţară, de acţiuni pe termen mediu şi lung. E nevoie să ştim ce majoritate va susţine un premier. Am 
discutat cu liderii USR şi PNL, şi am spus că orice discuţie este posibilă, dar să fie serioasă, suntem pregătiţi să 
discutăm cu oricine. (...) Nu au fost discuţii aprofundate, dar am spus că atunci când ei au un text de moţiune de 
cenzură şi ne vor căuta, noi suntem deschişi şi vom propune şi noi un text la acel text. E normal să facem acest 
lucru, vom vedea subiectele, depinde şi de abordarea, de ce natură va fi. E o condiţie să avem şi noi o contribuţie 
dacă cineva solicită voturile noastre”, a spus Kelemen. 
Întrebat de corespondentul MEDIAFAX dacă în textul UDMR vor fi şi referiri la soluţionarea situaţiei Cimitirului 
Eroilor din Valea Uzului, liderul Uniunii a răspuns „absolut da, categoric”. 
Kelemen Hunor a precizat că are citate cu lideri ai opoziţiei care spuneau în timpul campaniei electorale că nu vor 
colabora cu UDMR în nicio situaţie, dar în urmă cu două zile aceştia au fost primii care l-au căutat pentru a obţine 
voturile Uniunii la moţiunea de cenzură. 
„Le-am spus, acum decideţi-vă cum e, acum două săptămâni aţi zis că nu. Asta e colaborare când cereţi voturile 
noastre sau nu e colaborare? E o decizie importantă”, a mai spus Kelemen Hunor. 
Despre voturile obţinute de UDMR în afara Transilvaniei 
Preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, consideră că voturile obţinute de UDMR în afara Transilvaniei nu sunt o 
noutate, spunând că, de 30 de ani, de fiecare dată, Uniunea a primit voturi în Vechiul Regat, transmite 
corespondentul MEDIAFAX. 
Kelemen Hunor a declarat, joi, la Cluj-Napoca, într-o conferinţă de presă la finalul Consiliul Permanent al UDMR 
care a efectuat o analiză a alegerilor europarlamentare, că lumea trebuie să ştie că Uniunea are organizaţii în 
multe judeţe, în Bucureşti, dar şi în Bacău, Suceava, Constanţa, Galaţi, Vaslui, Gorj, Vâlcea, Mehedinţi. 
„În ultima perioadă au apărut câteva chestiuni pe care e bine să le lămurim. E vorba de voturile obţinute în 
Vechiul Regat de către UDMR. Parcă noi în 30 de ani niciodată nu am fi primit niciun vot acolo, lumea se comportă 
în acest fel şi pe mine mă miră acest lucru. De 30 de ani, de fiecare dată, noi primim voturi în Vechiul Regat, mai 
mult sau mai puţin, şi lumea trebuie să ştie că avem organizaţii în multe judeţe. Avem în Bucureşti, avem în Bacău, 
acolo trăiesc comunităţi mai importante, avem în mai multe judeţe - Suceava, Constanţa, Galaţi, Vaslui, Gorj, 
Vâlcea, Mehedinţi. Avem şi un deputat de Constanţa, am avut şi un deputat de Vâlcea, am avut deputat de 
Bucureşti mai demult şi, de fiecare dată, şi la parlamentare, noi din aceste voturi adunate dincolo de Carpaţi, din 
Vechiul Regat, de obicei am obţinut un mandat de deputat sau mandat de senator. Nu este o noutate, cei care se 
miră acum bineînţeles ori nu ştiau acest lucru, ori doar vor să manipuleze opinia publică”, a declarat Kelemen. 
Acesta a subliniat că în 2014 când a fost candidatul UDMR la prezidenţiale a obţinut 26.000 de voturi, iar după 
europarlamentare Uniunea a primit 28.000 de voturi din afara Transilvaniei, cu 2.000 de voturi mai mult decât în 
urmă cu 5 ani. 
„Nu ştiu care este problema şi de ce miră unii că am obţinut aceste voturi. Eu am observat că atunci când voturile 
maghiarilor se duc către partidele româneşti, toată lumea consideră că este un lucru firesc – moral, politic, legal. 
Dar când, eventual, românii votează cu noi, toată lumea spune că este imoral, ilegal, că nu e bine. Adică nu înţeleg 
această abordare, care este foarte periculoasă, nu vreau să o etichetez în niciun fel. Tot ei sunt cei care de obicei 
ne acuză că nu suntem deschişi către populaţia românească, că nu avem mesaje pentru populaţia românească şi 
că nu primim sprijin din partea românilor la diferite scrutinuri. Din acest punct de vedere, ceea ce am făcut noi - 
am avut mesaje, am încercat sa fim prezenţi în toate judeţele ţării, am pus responsabili în secţiile de votare”, a 
explicat preşedintele UDMR. 
Kelemen a precizat că alegerile sunt „o stradă cu două sensuri”, astfel încât şi românii votează cu UDMR, şi 
maghiarii votează cu partidele româneşti. 
„Noi am vrea să avem şi mai multe voturi din partea românilor, pentru că UDMR este o organizaţie serioasă care 
se ocupă şi de problemele generale ale societăţii, nu numai cu cele specifice minorităţii maghiare. Să nu fim 
ipocriţi când numărăm voturile şi ne mirăm că mai sunt şi români care votează cu noi”, a conchis acesta. 
Liderul Uniunii consideră că rezultatul obţinut de UDMR la alegerile europarlamentare este unul „bun”, apreciind 
că maghiarii au înţeles miza alegerilor. UDMR a obţinut peste 472.000 de voturi astfel că va avea în PE doi 
reprezentanţi, Winkler Iuliu şi Vincze Lorant. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Partidul condus de Călin Popescu Tăriceanu cere retragerea din ALDE european, familie din care făcea parte 
ALDE a transmis o scrisoare formaţiunii europene din care făcea parte prin care cere să se retragă din aceasta. 
Demersul vine după ce liderul ALDE european a criticat în nenumărate rânduri activitatea partidului condus de 
Călin Popescu Tăriceanu. 
Informaţia că partidul condus de Călin Popescu Tăriceanu a solicitat retragerea din ALDE european a fost 
confirmată pentru MEDIAFAX de liderii formaţiunii preşedintelui Senatului. 
„ALDE România nu mai este membru al partidului ALDE european, după ce nu a mai aşteptat decizia iminentă de 
a fi exclus, retrăgându-se de bunăvoie. Aşteptăm cu interes şi decizia Socialiştilor europeni în legătură cu PSD, cu 
care au îngheţat relaţiile înainte de alegeri, dar şi decizia PPE legată de iliberalii de la Fidesz. La fel ca România, 
Europa are nevoie să înceapă să-şi construiască viitorul pe curat. Noi, USR PLUS, asta facem deja construind un 
nou grup politic care să revigoreze proiectul european şi să-l scoată din stagnarea în care se află de mulţi ani. 
Pentru prima dată de la intrarea în UE avem şansa de a conta cu adevărat în Europa”, a scris pe Facebook Alin 
Cristian Mituţă, candidat USR-PLUS la alegerile europarlamentare. 
Formaţiunea condusă de Călin Popescu Tăriceanu a părăsit grupul ALDE Europa, după o perioadă tensionată, 
marcată de ameninţări reciproce. Guy Verhofstadt, liderul familiei europene, a criticat deseori prestaţia ALDE Ro 
în materie de stat de drept şi justiţie şi chiar a cerut, în această primăvară, excluderea. 
La rândul său, Tăriceanu a i-a transmis lui Verhofstad, înainte de alegerile europene, că ALDE Ro nu-l va mai 
sprijini în Parlamentul European. 
Rezultatele de dumunică arată că partidul condus de Călin Popescu Tăriceanu a obţinut un rezultat de 4.1%, 
insuficient pentru a atinge pragul şi de a avea membri în Parlamentul European. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CSM a declanşat concursul pentru ocuparea funcţiei de preşedinte al instanţei supreme 
CSM a declanşat, joi, procedura de ocupare a funcţiei de preşedinte al Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, în 
condiţiile în care mandatul actualei şefe a instanţei supreme, Cristina Tarcea, va expira în luna septembrie a 
acestui an. 
Potrivit anunţului CSM, candidaţii vor susţine, în faţa Secţiei pentru judecători, un interviu care constă în 
susţinerea planului managerial şi verificarea aptitudinilor manageriale şi de comunicare, fiind vizate capacitatea 
de organizare, rapiditatea în luarea deciziilor, resistenţa la stres, capacitatea de analiză, sinteză, previziune, 
strategie şi planificare pe termen scurt, mediu şi lung etc. 
De asemenea, Secţia pentru judecători va verifica şi cunoştinţele specifice funcţiei de preşedinte al ICCJ. 
Calendarul concursului este: 
- 30 mai - 1 iulie - depunerea candidaturlor la Secţia pentru judecători 
- 1 iulie - 17 iulie - verificarea de către CNSAS dacă judecătorii care şi-au depus candidaturi au făcut parte din 
serviciile de informaţii înainte de 1990 sau au colaborat cu acestea 
- începând cu data de 18 iulie - Secţia pentru judecători poate dispune analizarea candidaturilor şi numirea în 
funcţiile de preşedinte al ÎCCJ. 
Mandatul actualului preşedinte al instanţei supreme, Cristina Tarcea, va fi încheiat în luna septembrie a acestui 
an. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorul Bogdan Pîrlog şi-a depus candidatura pentru şefia Secţiei de anchetă. Primul obiectiv: desfiinţarea 
Secţiei/ UPDATE: A.Florea, admisă la concurs, Pîrlog, respins 
Procurorul Bogdan Pîrlog, cel care a demarat dosarul împotriva jandarmilor pentru violenţele de la protestul din 
10 august din Piaţa Victoriei, a precizat, pentru MEDIAFAX, că şi-a depus candidatura pentru şefia Secţiei de 
investigare a infracţiunilor din justiţie (SIIJ). 
UPDATE 14.00 A.Florea, admisă pentru participarea la concursul pentru şefia Secţiei de anchetă. Pîrlog, respins 
Procurorii Adina Florea şi Sorin Iasinovschi întrunesc condiţiile legale de participare la concursul pentru numirea în 
funcţia de şef al Secţiei de anchetare a magistraţilor, în timp ce Bogdan Pîrlog a fost respins deoarece nu are 
vechimea de 18 ani în funcţia de magistrat, arată CSM. 
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Consiliul Superior al Magistraturii informează că procurorii Adina Florea şi Sorin-Eugen Iasinovschi au fost admişi 
pentru participarea la selecţia pentru şefia Secţiei Speciale deoarece aceştia întrunesc condiţiile legale necesare. 
Bogdan Pîrlog a fost respins deoarece nu deţine vechimea efectivă de 18 ani în funcţia de procuror. Primul 
obiectiv din proiectul depus de Pîrlog pentru şefia Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie (SIIJ) a fost 
sistarea imediată a activităţii Secţiei. 
Procurorul Adina Florea este, în prezent, adjunctul Secţiei Speciale, iar Iasinovschi vine de la Parchetul de pe lângă 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
Potrivit CSM, Bogdan Pîrlog poate formula contestaţie în termen de 24 de ore. 
În proiectul său, procurorul Bogdan Pîrlog arată că prevederile legislative care au dus la înfiinţarea Secţiei pentru 
Investigarea Infracţiunilor din Justiţie încalcă Constituţia. El citează rapoartele MCV, GRECO şi cel al Consiliului 
Europei. 
Primul obiectiv din proiectul depus pentru şefia Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie (SIIJ) este sistarea 
imediată a activităţii Secţiei. 
"Obiective operaţionale pentru viitorul mandat, ţinând cont de cele expuse: 
– Sistarea imediată a activităţii Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie ca urmare a constituirii 
nelegale a acesteia. 
– Sistarea imediată a activităţii procuroriilor din cadrul secţiei ca urmare a procedurii vădit ilegale de desemnare. 
– Restituirea dosarelor către parchetele de la care au fost preluate ilegal. 
– Restituirea dosarelor nou formate către parchetele competente potrivit legii. 
– Sesizarea unităţilor de parchet competente a efectua urmărirea penală faţă de procurorii din cadrul secţiei, care 
au comis infracţiuni în activitatea desfăşurată în cadrul secţiei (de ex. efectuarea cercetărilor în cadrul dosarului 
„Timmermans”)", se arată în proiectul procurorului Bogdan Pîrlog. 
Bogdan Pîrlog este prim-procuror adjunct al Parchetului Militar de pe lângă Tribunalul Militar Bucureşti. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 MEN: Guvernul a alocat fondurile pentru amenajarea grupurilor sanitare ale unităţilor de învăţământ 
preuniversitar 
Guvernul a adoptat în şedinţa de joi o hotărâre prin care este repartizată suma de 64.900.000 lei pentru 
finanţarea lucrărilor de amenajare şi asigurare cu utilităţi a grupurilor sanitare din unităţile de învăţământ 
preuniversitar de stat, informează un comunicat de presă transmis de către Ministerul Educaţiei Naţionale (MEN). 
Această sumă a fost alocată în bugetul Ministerului Educaţiei Naţionale la Capitolul Cheltuieli de capital, Titlul 51 
Transferuri între unităţi ale administraţiei publice, încă din luna februarie a anului 2019, precizează sursa citat. 
Adoptarea acestui act normativ va determina creşterea calităţii actului educaţional şi desfăşurarea activităţilor 
şcolare într-un cadru sigur şi modern în învăţământul preuniversitar. 
Prin această măsură se urmăreşte asigurarea de condiţii optime, precum şi acces egal şi sporit la o educaţie de 
calitate pentru peste 61.500 de elevi. 
Reamintim că în anul 2017, în reţeaua de învăţământ preuniversitar de stat funcţionau 2.219 unităţi de 
învăţământ cu grupuri sanitare situate în curte, fără apă curentă şi fără canalizare. În urma măsurilor întreprinse 
de Executiv şi autorităţile locale, la începutul anului 2019, în reţeaua de învăţământ preuniversitar de stat mai 
funcţionau 1.180 de şcoli cu grupuri sanitare neconforme, dotate necorespunzător sau amplasate în exteriorul 
construcţiilor de învăţământ. 
Comunicat MEN mai precizează că sumele alocate de Executiv vin în completarea sumelor repartizate din bugetul 
local, astfel fiind sprijinite autorităţile locale în responsabilitatea cărora se află infrastructura şcolară. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Guvernul da inapoi si reduce cerintele de capital pentru fondurile de pensii private 
Guvernul a modificat OUG 114 si a stabilit o noua modalitate de calcul al capitalului social minim al fondurilor de 
pensii private, a anuntat ministrul de Finante, Eugen Teodorovici, la finalul sedintei de guvern de joi. 
El a precizat ca modificarile au fost decise cu acordul administratorilor de pensii private. 
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"Asadar, am modificat OUG 114/2018. Ministerul de Finante a purtat un dialog constructiv cu reprezentantii 
administratorilor de pensii private, in vederea identificarii celei mai bune solutii pentru dezvoltarea sistemului de 
pensii private in Romania. Solutiile agreate s-au facut cu suportul tehnic al ASF. Fondurile de pensii private joaca 
un rol important in realizarea investitiilor in infrastructura si in finantarea economiei pe termen lung. 
Modificarile vizeaza o noua modalitate de calcul al capitalului social minim. Se vor asigura astfel conditii 
echilibrate de functionare a administratorilor de pensii private si se va permite dezvoltarea sustenabila a 
sistemului de pensii private. 
Am decis cresterea capitalului social total al fondurilor cu circa 75 de milioane de euro pana la 136 de milioane de 
euro. In medie un administrator va creste capitalul social al unui fond de pensii cu circa 10,7 milioane de euro 
pana la 19,4 milioane de euro", a spus Teodorovici. 
Potrivit ministrului de Finante, infuzia de aproximativ 75,3 milioane de euro va determina dezvoltarea sistemului 
de pensii private in Romania. 
"Capitalul social minim necesar la 31 decembrie a anului in curs este echivalentul in lei a 8% din contributiile 
virate in anul calendaristic precedent diminuate proportional cu ponderea investitiilor in infrastructura. 
Deci in proiecte de parteneriat public-privat sau in fonduri de investitii specializate in infrastructura. In total active 
la sfarsitul anului precedent. 
A fost adaugata cerinta de capital social minim necesar pentru administrarea unui fond de pensii la data 
constituirii reprezentand echivalentul in lei a 4 milioane de euro calculat la cursul de schimb al BNR", a mai 
declarat Eugen Teodorovici. 
Prin OUG 114, administratorii de fonduri de pensii trebuiau sa-si majoreze semnificativ capitalul, unii chiar mai 
mult decat de zece ori fata de regulile care existau pana la finele anului trecut. Primele majorari trebuiau facute 
pana la mijlocul acestui an, iar cele finale pana la sfarsitul acestui an. 
Valentin Lazea, economistul sef al Bancii Nationale a Romaniei (BNR), afirma in februarie ca majoritatea 
administratorilor de pensii private Pilon II doresc sa se retraga din Romania, din cauza regulilor impuse prin OUG 
114/2018. 
"Din ce inteleg eu din discutiile cu Asociatia Administratorilor de Pensii Private din Romania (Asociatia pentru 
Pensiile Administrate Privat din Romania, APAPR - n.red.), marea majoritate a administratorilor de pensii private 
Pilon II din Romania, daca nu toate cele sapte fonduri, vor sa se retraga Romania, se gandesc sa se retraga din 
Romania, deoarece conditiile li se par deosebit de oneroase - un efort financiar mare pentru un castig aproape 
inexistent", a afirmat Valentin Lazea. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Câştigătorul licitaţiei pentru execuţia racordului C.F. la Terminalul T1, Aeroportul Otopeni, desemnat; 
valoarea contractului, 398,16 milioane lei 
Asocierea companiilor Arcada Company - ISPCF - DB Engineering & Consulting GMBH a câştigat procedura de 
licitaţie publică pentru proiectul "Modernizarea liniei de cale ferată Bucureşti Nord - Aeroport Internaţional Henri 
Coandă Bucureşti, Faza I: Racord C.F. la Terminalul T1, Aeroport Internaţional Henri Coandă Bucureşti (proiectare 
şi execuţie)", cu o ofertă financiară depusă în valoare de 398,16 milioane de lei, fără TVA. 
Potrivit unui comunicat al CFR SA, la licitaţia deschisă au mai participat, în vederea atribuirii contractului sectorial 
de proiectare şi execuţie, Faza I: Racord C.F. la Terminalul T1, Aeroport Internaţional Henri Coandă Bucureşti, 
firmele Porr Construct şi Mapa Inşaat ve Ticaret A.Ş. 
"Menţionăm faptul că valoarea totală estimată a contractului, care are o durată de 14 luni (două luni pentru 
proiectare şi 12 luni pentru execuţie), este de 420.113.085 lei, fără TVA, sursa de finanţare fiind asigurată din 
fonduri de coeziune şi buget de stat, aferente cadrului financiar 2014-2020", se menţionează în comunicat. 
Obiectul contractului "Modernizarea liniei de cale ferată Bucureşti Nord - Aeroport Internaţional Henri Coandă 
Bucureşti" Faza I: Racord C.F. la Terminalul T1, Aeroport Internaţional Henri Coandă Bucureşti, are drept scop 
asigurarea unei legături directe între Gara de Nord Bucureşti şi Aeroportul Internaţional Henri Coandă prin 
construirea unei căi ferate duble în lungime de 2,95 km, a unui viaduct de 1,52 km care va traversa DN1, trei 
podeţe, instalaţie de centralizare electronică şi o staţie 
de călători la terminalul T1. 
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Lucrările pentru racordul C.F. sunt incluse în obiectivul de investiţii "Modernizarea liniei Bucureşti Nord - 
Aeroportul Internaţional Henri Coandă Bucureşti", în cadrul căruia CFR SA a semnat în luna aprilie şi contractul de 
lucrări pentru dublarea liniei de cale ferată între staţiile Mogoşoaia şi Baloteşti, proiect în valoare de 50,5 milioane 
lei, cu finanţare asigurată din fonduri de la bugetul de stat. 
CFR SA, prin implementarea programului "Modernizarea liniei Bucureşti Nord - Aeroportul Internaţional Henri 
Coandă Bucureşti", care cuprinde cele două contracte de lucrări - "Racord C.F. la Terminalul T1, Aeroportul 
Internaţional Henri Coandă Bucureşti (Faza I)" şi "Dublarea liniei de cale ferată Mogoşoaia - Baloteşti" - va asigura 
prima legătură directă pe calea ferată între Gara de Nord Bucureşti şi Aeroportul Internaţional Henri Coandă 
Bucureşti, contribuind astfel la creşterea calităţii serviciilor de transport public de călători, prin introducerea în 
circulaţie de trenuri cu mers cadenţat, cu o frecvenţă favorabilă, atât transportului de călători spre şi de la 
aeroport, dar şi transportului de călători de navetă spre şi dinspre Capitală. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Nicusor Dan candideaza independent la Primaria Capitalei si cere sprijinul USR-PLUS si PNL 
Nicusor Dan a anuntat ca va candida independent pentru functia de primar al Capitalei, dar a cerut USR-PLUS si 
PNL sa il sustina in acest demers, precizand ca doar o alianta ar putea sa o invinga pe Gabriela Firea. 
"Nici USR, nici PLUS, nici PNL nu au luat vreo decizie privind candidatul pe care o sa il sustina la Primaria 
municipiului Bucuresti. Eu cred ca, imediat dupa ce se termina toata aceasta nebunie cu probleme nationale, sefia 
Camerei Deputatilor, motiune de cenzura, eu cred ca o sa existe intelepciunea ca Opozitia sa vina cu un candidat 
comun la Primaria Bucuresti si eu cred ca sunt cel mai bun astfel de candidat", a declarat Nicusor Dan, miercuri 
seara, la B1TV. 
El a precizat ca actualul edil, Gabriela Firea, este greu de invins si ca doar o alianta ar putea sa duca la acel punct, 
si anume ca primarul Capitalei sa nu obtina un nou mandat. 
"Gabriela Firea este foarte greu de batut, nici candidatul aliantei, nici candidatul PNL nu poate sa o bata singur. 
Singura posibilitate este ca Opozitia sa aiba cu candidat comun. O sa accepte alianta sa sprijine candidatul PNL? 
Nu! O sa accepte PNL sa sprijine candidatul aliantei? Nu! Atunci sa sprijine un independent sa castige toata 
lumea", a mai spus el. 
Referitor la o eventuala candidatura a lui Vlad Voiculescu din partea aliantei, Nicusor Dan sustine ca acesta este 
"un zvon pe care lumea l-a citit ca pe o candidura asumata. Nu este o candidatura asumata". 
Nicusor Dan a demisionat din USR in iunie 2017, dar in acest a revenit in formatiune pentru ca Alianta 2020 USR 
PLUS sa poata fi inregistrata la tribunal. Nicusor Dan a demisionat din nou din USR dupa ce formatiunea a fost 
inscrisa oficial, dupa cum a confirmat acesta pentru Ziare.com joi dimineata. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Iohannis rezerviştilor militari: Sunt meritorii preocupările dumneavoastră privind refacerea prestigiului 
Armatei în societate 
Preşedintele Klaus Iohannis a transmis, vineri, un mesaj, cu prilejul Zilei Rezervistului Militar, în care afirmă că 
sunt meritorii preocupările rezerviştilor militari privind refacerea prestigiului Armatei în societate, îndemnându-i 
pe aceştia să rămână "ancoraţi şi implicaţi în viaţa socială". 
"Pentru Armata României, resursa umană este una de ordin strategic şi dumneavoastră aveţi, în continuare, un 
rol important în formarea caracterelor şi competenţelor cadrelor militare în activitate, prin îndrumarea acestora 
spre desăvârşirea educaţiei lor formale, dobândirea unei experienţe solide în activitate şi spre creşterea 
motivaţiei personale de autodezvoltare şi perfecţionare. În acelaşi timp, salut implicarea cadrelor militare în 
rezervă în comunicarea către public a unor aspecte referitoare la valori, tradiţii, repere profesionale şi de cultură 
organizaţională, specifice sistemului militar. De asemenea, consider că sunt meritorii preocupările dumneavoastră 
privind refacerea prestigiului Armatei în societate, respectarea angajamentelor României în calitate de membru 
NATO şi adoptarea unei legislaţii clare şi coerente în domeniul securităţii naţionale", afirmă şeful statului în mesaj, 
potrivit unui comunicat al Administraţiei Prezidenţiale. 
El îi încurajează pe rezerviştii militari să persiste în "abordarea cu realism şi responsabilitate a problematicii 
apărării României" şi îi îndeamnă să rămână "ancoraţi şi implicaţi în viaţa socială". 
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"Să nu încetaţi să insuflaţi în rândul cetăţenilor români sentimente de solidaritate, camaraderie, respect şi stimă 
pentru semeni", mai transmite Iohannis. 
Şeful statului îşi exprimă recunoştinţa şi preţuirea pentru toţi cei care au contribuit la consolidarea capacităţii 
combative a Armatei române şi care au participat la acţiunile din teatrele de operaţii din Afganistan, Irak şi 
Balcanii de Vest sau la misiunile desfăşurate în Africa şi Asia, sub mandat ONU. 
"Profesionalismul, onestitatea, integritatea morală, loialitatea faţă de ţară reprezintă doar o parte dintre calităţile 
rezerviştilor care şi-au adus contribuţia la creşterea prestigiului Armatei noastre în rândul cetăţenilor români, 
precum şi al României în rândul aliaţilor şi partenerilor noştri. Asociaţiile militarilor rezervişti şi în retragere 
desfăşoară o importantă activitate de promovare a valorilor naţionale, membrii acestora participând, cu 
consecvenţă, la educarea civică a tinerei generaţii", mai spune Iohannis. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Papa Francisc începe vizita istorică la Bucureşti. UPDATE: Suveranul Pontif a plecat spre România/ 50.000 de 
pelerini, aşteptaţi în Capitală/ Măsuri drastice de securitate şi restricţii de trafic  
Papa Francisc soseşte, vineri, în România, pentru o vizită istorică de trei zile între 31 mai şi 2 iunie. Călătoria 
apostolică a Papei Francisc în România are loc la 20 de ani după cea efectuată de Sfântul Ioan Paul al II-lea, în 
1999, şi se desfăşoară sub genericul "Să mergem împreună”. Papa Francisc vizitează România în perioada 31 mai – 
2 iunie şi va fi prezent la Bucureşti, Iaşi, Blaj şi Şumuleu Ciuc. 
UPDATE 9.40 Mai mulţi români s-au strâns pe Aeroportul Henri Coandă şi îi aşteaptă pe Suveranul Pontif. 
„Binecuvântat e cel ce vine în numele Domnului”,  este mesajul din Evanghelia dupa Matei, afişat în română şi 
italiană pe bannerele de pe aeroport 
Copii care cântă în aşteptarea înaltului prelat al Bisericii Catolice. 
Reuters: Papa Francisc vizitează România, unde va aduce un omagiu martirilor din perioada comunistă 
UPDATE 9.15:  
Papa Francisc în România. Suveranul Pontif a plecat spre România. Avionul cu care Papa Francisc va veni a decolat 
de pe Aeroportul din Roma. La aproximativ ora 09:00, Suveranul Pontif a fost îmbarcat în avionul care aparţine 
Alitalia. 
Traseul Papei Francisc în România 
Vineri, la sosirea în România, Papa Francisc va fi întâmpinat de către preşedintele Klaus Iohannis la Aeroportul 
Internaţional „Henri Coandă” (Otopeni), la ora 11:25, urmând ca ceremonia oficială de primire la Palatul Cotroceni 
să aibă loc la ora 12:05. 
11.40 ZONA BULEVARDULUI KISELLEF. Papa Francisc poate fi salutat, la sosirea în România, pe data 31 mai, în 
zona Bulevardului Kiseleff, între strada Arhitect Ion Mincu şi Piaţa Victoriei. În această zonă coloana Suveranului 
Pontif va circula cu viteză redusă pentru ca Papa Francisc să-i salute pe cei prezenţi.   
Vizita Papei Francisc în România este una istorică şi mult aşteptată pentru mii de oameni, iar pentru buna 
desfăşurare a evenimentului au fost implementate o serie de măsuri drastice de securitate, pelerinilor 
recomandându-se să coopereze cu voluntarii şi organizatorii. 
În mod previzibil, pentru vizita Papei au fost luate măsuri de securitate drastice. Aşa cum au menţionat şi 
reprezentanţii Primăriei Capitalei, pe teritoriul Bucureştiului va funcţiona un plan integrat de securitate de cel mai 
înalt grad, considerat că fiind unul identic cu cel întâlnit la o vizită a preşedintelui Statelor Unite. 
Accesul pentru pelerini la evenimentele publice la care va participa Papa Francisc în România se va face după 
trecerea prin filtrele de securitate, transmite Comitetul Interministerial pentru Securitate „Vizită Papa Francisc 
2019”. Pelerinilor li se recomandă să ajungă din timp la zonele de acces. 
Mai mult, este interzis accesul participanţilor cu băuturi alcoolice, cu orice fel de animal de companie sau orice alt 
tip de animal, iar fiecare persoană trebuie să aibă biletul nominal, care nu este transmisibil. 
Potrivit programului, Sfântul Părinte pleacă de la Roma vineri, 31 mai a.c., la ora 8.10 de pe aeroportul Roma – 
Fiumicino cu direcţia Bucureşti – Otopeni, unde urmează să ajungă la ora 11.30, fiind întâmpinat de preşedintele 
Klaus Iohannis. După primirea oficială de la aeroport, Papa Francisc merge la Palatul Prezidenţial Cotroceni pentru 
ceremonia de bun venit, vizita de curtoazie la preşedintele României şi întâlnirea cu prim-ministrul. La ora 13.00, 
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la Palatul Cotroceni, Pontiful prezintă primul discurs al vizitei în cadrul întâlnirii cu autorităţile, reprezentanţii 
societăţii civile şi membrii Corpului Diplomatic. 
La 15.45, Papa Francisc merge la Palatul Patriarhiei Bisericii ortodoxe române pentru o întâlnire privată cu 
Patriarhul ortodox, după care urmează întâlnirea cu Sinodul permanent al Bisericii ortodoxe, în faţa căruia 
prezintă cel de-al doilea discurs al vizitei. Întrevederea cu reprezentanţii Bisericii ortodoxe se încheie cu vizita 
Papei şi a Patriarhului la noua catedrală ortodoxă pentru rugăciunea ”Tatăl Nostru” şi cu un cuvânt de salut din 
partea Succesorului lui Petru. Prima zi a papei în România se încheie cu Sf. Liturghie oficiată în catedrala ”Sf. Iosif” 
a arhidiecezei romano-catolice de Bucureşti. 
Sâmbătă, 1 iunie, la ora 9.30, Pontiful pleacă de la Bucureşti cu avionul spre Bacău, după care merge cu 
elicopterul la Miercurea-Ciuc, în arhidieceza romano-catolică de Alba-Iulia. 
Succesiv, Papa Francisc merge cu automobilul la sanctuarul Fecioarei Maria de la Şumuleu-Ciuc, unde celebrează 
Sf. Liturghie cu pelerinii prezenţi şi ţine omilia celebrării euharistice. În jurul orei 17.00, Papa ajunge cu elicopterul 
pe aeroportul din Iaşi. La 17.30 face o vizită la Catedrala romano-catolică, după care merge în faţa Palatului 
Culturii pentru o întâlnire mariană cu tinerii şi familiile, cărora le adresează cel de-al şaselea discurs al vizitei. În 
cursul serii, Papa Francisc se întoarce cu avionul la Bucureşti. 
Duminică, 2 iunie, Sfântul Părinte pleacă de la Bucureşti cu avionul duminică, la ora 9.00, cu direcţia Sibiu, de 
unde merge cu elicopterul la Blaj, sediul istoric al Bisericii Române Unită cu Roma, Greco-Catolică. Aici, Pontiful 
celebrează Sfânta şi Dumnezeiasca Liturghie cu beatificarea a şapte episcopi greco-catolici martiri, ritul sacru 
desfăşurându-se pe Câmpia Libertăţii de la Blaj. 
Papa prezintă omilia celebrării euharistice şi recită antifonul marian pascal ”Regina Coeli” (”Bucură-te, Regina 
Cerului”). După prânzul cu suita papală, Sfântul Părinte are o întâlnire cu comunitatea rom din Blaj. În jurul orei 
17.00, Papa soseşte cu elicopterul la aeroportul din Sibiu pentru ceremonia de rămas bun. Papa Francisc pleacă 
din România cu avionul duminică, 2 iunie a.c., la 17.30, urmând să ajungă pe aeroportul Roma – Ciampino în jurul 
orei locale 18.30. 
50.000 DE PELERINI, AŞTEPTAŢI LA MANIFESTĂRILE DEDICATEI VIZITEI PAPEI. RESTRICŢII ŞI MĂSURI DE 
CIRCULAŢIE 
Autorităţile estimează că la evenimentele dedicate vizitei Papei Francisc în Bucureşti sunt aşteptaţi 50.000 de 
persoane, în acest sens Primăria Capitalei anunţând restricţiile rutiere dispuse. Municipalitatea mai spune că 
echipele de asistenţă socială şi 400 de poliţişti locali vor fi pe teren. 
„Având în vedere sosirea la Bucureşti, în data de 31 mai, a Sanctităţii Sale Papa Francisc, eveniment care face 
parte din vizită apostolică a Suveranului Pontif în România, care va avea loc în perioada 31 mai - 2 iunie, pe 
teritoriul Capitalei va funcţiona un plan integrat de securitate de cel mai înalt grad, considerat că fiind unul identic 
cu cel întâlnit la o vizită a preşedintelui Statelor Unite”, arată Primăria Capitalei, printr-un comunicat de presă. 
Primăria Capitalei va contribui la organizarea evenimentului după cum urmează: 
- Poliţia Locală va suplimenta numărul echipajelor din teren atât pentru fluidizarea traficului, cât şi pentru 
asigurarea ordinii şi siguranţei publice, în special în zonele foarte aglomerate. Sunt mobilizaţi aproximativ 400 de 
poliţişti locali. 
- Echipe mobile ale Direcţiei Generale de Asistenţă Socială a Municipiului Bucureşti vor fi permanent pe teren, şi 
vor distribui apă plata în zonele unde vor avea loc manifestările şi vor acordă sprijin tuturor celor care vor avea 
nevoie. 
- Administraţia Spitalelor şi Serviciilor Medicale Bucureşti a adoptat un plan de măsuri pentru cele 19 spitale pe 
care le administrează, ce se va aplica chiar de joi, 30 mai. Astfel, în toate unităţile spitaliceşti administrate de 
ASSMB se va asigura serviciul de gardă consolidat cu garda de specialitate, iar echipe mixte ASSMB-spitale vor 
coordona activităţile 24/24 ore. 
- Se va suplimenta numărul operatorilor de salubritate şi vor fi amplasate 250 de toalete ecologice în zonele 
aglomerate. 
De asemenea, au fost impuse şi restricţii de circulaţie, „având în vedere afluxul foarte mare de pelerini şi turişti 
care vor veni în Capitală, autorităţile estimând un număr de aproximativ 50.000 de persoane”. 
„Pe durata vizitei, pe teritoriul Capitalei funcţionează planul integrat de securitate pentru vizitele oficiale ale 
şefilor de stat. Sunt mai multe locaţii pentru care instituţiile abilitate au stabilit restricţii majore de acces şi 
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circulaţie, în special în zonele Palatul Patriarhiei Ortodoxe Române, Nouă Catedrala Ortodoxă a Neamuluişi 
Catedrala Româno-Catolică Sfântul Iosif”, se mai arată în comunicatul municipalităţii. 
Începând cu data de 30 mai 2019, ora 18.00 au fost interzise opririle şi staţionările maşinilor, în următoarele zone: 
zona Fântâna Mioriţa, alveolele Kiseleff din zona Monumentului Infanteristului, PiaţaVictoriei parcarea TNT, Calea 
Victoriei între Piaţa Victoriei şi Bd. Regina Elisabeta, Bd. Regina Elisabeta (inclusiv alveolele destinate parcărilor), 
Piaţa Mihail Kogălniceanu, Bd. Eroilor, Bd. Eroii Sanitari, Bd. Marinescu între Şos. Cotroceni şi Piaţa Eroilor, Bd. 
Ştirbei Vodă între Calea Plevnei şi str. Berzei (bandă I către str. Luterană), str. Constantin Stahi (începând cu dată 
de 30 mai 2019, ora 8.00, până la dată de 02 iunie 2019, ora 10.00), Piaţa Papa Ioan Paul al ÎI-lea, Bd. Schitu 
Măgureanu (stânga/dreapta), Splaiul Independenţei între Pod Izvor şi Pod Şerban Vodă, str. Vasile Pârvan, str. 
Berzei între Calea Plevnei şi str. Ştirbei Vodă, str. Ştirbei Vodă între str. Berzei şi Calea Victoriei. 
Catedrala Mântuirii Neamului - în perioada 30 mai, ora 20.00 – 31 mai 2019, ora 21.00, este interzisă oprirea şi 
staţionarea autovehiculelor în Piaţa Arsenalului, str. Izvor, Bd. Naţiunile Unite. 
Catedrala Sfântul Iosif - începând cu data de 28.05.2019, ora 20.00, sunt opririle şi staţionările în scuarul situat la 
intersecţia str. Berthelot cu str. Luterană. 
În perioada 30 mai 2019, ora 08.00 – 31 mai, ora 22.00, sunt interzise opririle şi staţionările vehiculelor pe str. 
Banului între Budişteanu şi Calea Victoriei, totodată este restricţionat traficul rutier pe str. Banului, începând cu 
ora 20.00 până pe 31 mai, ora 22.00. 
Începând cu data de 29.05.2019, ora 20.00, sunt interzise opririle şi staţionările pe str. Luterană, între str. 
Berthelot şi str. Ştirbei Vodă; str. Berthelot între Spiru Haret şi Calea Victoriei, str. General Budişteanu între str. 
Berthelot şi str. Calea Griviţei, str. Teodor Aman, str. Spiru Haret, intrarea Sfântul Sava. 
Începând cu data de 30 mai, ora 20.00, parcarea situată pe str. George Enescu cu Calea Victoriei doar în zona 
locurilor publice de parcare precum şi parcarea situată în dreptul Palatului Ştirbei Vodă în zona intersecţiei cu 
Calea Griviţei au fost eliberate. 
Începând cu data de 30 mai, ora 19.00, au fost interzise oprirea şi staţionarea vehiculelor în parcarea Sălii 
Palatului precum şi pe breteaua Kretzulescu precum şi pe breteaua Ştirbei (Auditorium); pe str. Ion Câmpineanu 
între str.Luterană şi str. Walter Mărăcineanu. 
Piaţa George Enescu - Începând cu data de 30 mai, ora 07.00, au fost eliberate următoarele parcări: parcările de 
pe str. Benjamin Franklin între Calea Victoriei şi str. Nicolae Golescu; breteaua care face legătura între str. 
Benjamin Franklin şi str. Episcopiei, pe str. Constantin Esarcu; parcarea din zona Episcopiei cu str. George 
Clemenceau precum şi pe str. Episcopiei până pe Calea Victoriei, str. Valter Mărăcineanu (Aleea Biserica 
Kretzulescu) de la Calea Victoriei până pe Ion Câmpineanu, str. Ştirbei Vodă breteaua adiacentă de la intersecţia 
Lutherană până pe Calea Victoriei; parcarea aferentă Sălii Palatului, str. Dem I. Dobrescu între str. Boteanu şi 
Calea Victoriei (aceasta va fi eliberată începând cu data de 28 mai 2019, ora 20.00); parcarea de pe str. Academiei 
între Ion Câmpineanu şi Dem I. Dobrescu adiacent Monumentului Renaşterii. 
Papa Francisc va vizita România în perioada 31 mai – 2 iunie 2019. Suveranul Pontif va avea o întâlnire cu 
preşedintele României, Klaus Iohannis, pe 31 mai, la ora 12.20, urmată apoi de o întâlnire cu premierul României, 
care va avea loc tot la Palatul Cotroceni. 
TREI SPITALE MOBILE VOR FI ÎN CAPITALĂ, NOUĂ ÎN MIERCUREA CIUC ŞI PATRU ÎN IAŞI PENTRU VIZITA PAPEI 

Trei spitale mobile vor fi instalate în Capitală, nouă în Miercurea Ciuc, patru în Iaşi, în timp ce în Blaj vor fi 
amplasate şapte puncte de prim ajutor, pe durata vizitei Papei Francisc în România, anunţă Comitetul 
Interministerial pentru Securitate „Vizită Papa Francisc 2019”. 
În cele patru oraşe din ţară în care Sanctitatea Sa va oficia slujbe religioase şi se va întâlni cu pelerinii, se vor afla 
echipaje de pompieri şi paramedici SMURD care pot acorda sprijin şi prim-ajutor populaţiei. Atât credincioşii, cât 
şi localnicii pot solicita şi primi asistenţă medicală de urgenţă în punctele de prim-ajutor şi spitalele mobile 
SMURD amplasate în aceste zone. 
Participanţii la aceste activităţi publice sunt rugaţi, pentru siguranţa lor, să respecte recomandările autorităţilor 
de la faţa locului. De asemenea, dacă sesizează persoane aflate în dificultate sau eventuale situaţii de urgenţă, să 
anunţe imediat personalul IGSU prezent în dispozitivele din apropiere sau să semnaleze cazul la 112. 
"Sfătuim populaţia să urmărească prognozele meteo pentru zonele în care se va desfăşura vizita Suveranului 
Pontif şi să aibă îmbrăcămintea adecvată, în funcţie de situaţie. În cazul unor fenomene meteorologice extreme, 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
recomandăm celor prezenţi să se îndepărteze de copaci, stâlpi de electricitate sau panouri publicitare şi să se 
adăpostească în interiorul clădirilor ori al altor spaţii publice", arată Comitetul Interministerial pentru Securitate 
„Vizită Papa Francisc 2019”. 
În Bucureşti vor fi instalate trei spitale mobile, în următoarele locaţii: 
1. La Catedrala Mântuirii Neamului (două spitale). 
2. La Catedrala Romano - Catolică Sf. Iosif. 
În Miercurea Ciuc vor fi instalate nouă spitale mobile şi puncte de prim-ajutor în următoarele locaţii: 
1. În curtea Spitalului Judeţean de Urgenţă Miercurea-Ciuc; 
2. În Şaua Şumuleului, la intersecţia drumurilor spre localitatea Leliceni; 
3. În Şaua Şumuleului, la intersecţia drumurilor spre localitatea Păuleni-Ciuc; 
4. Pe Dealul Şumuleului, la liziera pădurii (4 spitale); 
5. În parcarea de lângă Catedrala Franciscană din Şumuleu-Ciuc (două spitale). 
În Iaşi vor fi amplasate patru spitale mobile şi puncte de prim-ajutor în următoarele locaţii: 
1. Catedrala Catolică; 
2. În parcarea de lângă Prefectură; 
3. Pe strada Palat (în partea stângă a Palatului Culturii); 
4. Pe strada Anastasie Panu (în partea dreaptă a Palatului Culturii). 
În Blaj vor fi amplasate şapte puncte de prim ajutor în următoarele locaţii: 
1. La gara CFR; 
2. În curtea Spitalului Municipal Blaj; 
3. În curtea Liceului Agricol din Piaţa 1848; 
4. La Capela „Barbu Lăutaru”; 
5. La Piaţa Agroalimentară din Câmpia Libertăţii; 
6. Lângă scena din Câmpia Libertăţii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Femeile din România au smuls admiraţia UE: Excelează în profesii dominate în mod tradiţional de bărbaţi 
Femeile din România conduc în Uniunea Europeană în ceea ce priveşte implicarea lor în profesiile dominate în 
mod tradiţional de bărbaţi, respectiv în ştiinţele exacte, matematică şi informatică, a declarat directorul executiv 
al Băncii Mondiale, Kristalina Georgieva, într-un discurs rostit la Şcoala Naţională de Studii Politice şi 
Administrative (SNSPA), informează Banca Mondială într-un comunicat remis joi, potrivit agerpres.ro. 
Este mult mai probabil ca femeile din România să obţină o diplomă în inginerie sau în manufactură, spre 
deosebire de femeile din alte ţări ale Uniunii Europene, a precizat reprezentanta Băncii Mondiale. 
"Este extraordinar să vezi că femeile din România excelează în zone de interes dominate în mod tradiţional de 
bărbaţi, precum ştiinţa, matematica şi informatica. Acest lucru reprezintă un foarte bun exemplu pe care alte ţări 
din UE ar putea să îl urmeze", a afirmat Kristalina Georgieva. 
De asemenea, România se mândreşte cu cea mai scăzută diferenţă salarială dintre bărbaţi şi femei din UE, cu un 
procent de 5,2%, în contextul în care această diferenţă este în medie la nivelul UE de 16%, a adăugat Georgieva. 
Aceasta a subliniat importanţa investiţiei în capitalul uman, pentru realizarea succesului economic într-o eră a 
transformărilor provocate de evoluţiile tehnologice. 
Directorul executiv al Băncii Mondiale a atras atenţia asupra importanţei angajamentului luat de România în ceea 
ce priveşte egalitatea de gen, arătând că România a obţinut 90 de puncte la recentul raport al Bancii Mondiale - 
"Femeile, Afacerile şi Legislaţia". 
"Pentru ca ţările să reuşească în această economie digitală ce se dezvoltă rapid, egalitatea de şanse la locul de 
muncă între femei şi bărbaţi este necesară, în toate sectoarele şi regiunile", a afirmat Georgieva. 
Dovezile arată că tehnologia produce o transformare în piaţa muncii, schimbând natura firmelor, creând noi 
modele de afaceri şi crescând numărul de oportunităţi de angajare, se menţionează în comunicatul Băncii 
Mondiale. Astfel, tehnologia aduce oportunităţi dacă oamenii dispun de competenţele necesare pentru a 
participa la noua economie digitală globală în curs de dezvoltare. Cel mai important lucru pe care îl pot face ţările 
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pentru a se pregăti pentru locurile de muncă ale viitorului este să investească în oameni pentru a-şi consolida 
capitalul uman, completează sursa. 
Pe de altă parte, Kristalina Georgieva a arătat că productivitatea românilor poate fi crescută şi prin promovarea 
unui sistem de sănătate performant. 
"În ultimele două decenii, în domeniul sănătăţii au existat multe îmbunătăţiri, dar trebuie să fie făcut mai mult 
pentru a atinge nivelul din alte ţări ale UE. Un sistem de sănătate mai echilibrat şi mai integrat va îmbunătăţi 
vieţile oamenilor prin soluţii care descoperă afecţiunile într-o etapă incipientă, crescând astfel productivitatea", a 
adăugat reprezentanta Băncii Mondiale. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Remus Borza, numit consilier onorific al premierului Viorica Dăncilă 
Deputatul Remus Borza a fost numit joi consilier onorific al premierului pe probleme economice, reformă şi 
fiscalitate. 
"Se acordă domnului Remus Adrian Borza calitatea de consilier onorific al prim-ministrului pe probleme 
economice, reformă şi fiscalitate. Activitatea domnului Remus Adrian Borza este neremunerată", se arată în 
decizia publicată joi în Monitorul Oficial nr. 429. 
Remus Borza a fost exclus din ALDE în iunie 2017, fiind acuzat că nu a votat moţiunea de cenzură împotriva 
Guvernului Grindeanu şi a recunoscut că purta discuţii pentru a prelua un portofoliu în Executiv, respectiv cel al 
Energiei. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Austria are un nou cancelar, după demisia Guvernului Sebastian Kurz 
Preşedintele Austriei, Alexander Van der Bellen, a desemnat-o, joi după-amiază, pe fosta judecătoare Brigitte 
Bierlein în funcţia de cancelar, în contextul crizei politice de la Viena care a condus la demisia Guvernul Sebastian 
Kurz. 
"O cunosc şi o apreciez pe doamna Bierlein, o persoană prudentă, deschisă şi foarte competentă. Îi încredinţez 
doamnei Bierlein sarcina de a forma guvernul federal", a declarat Van der Bellen, citat de agenţia de presă APA. 
În vârstă de 69 de ani, Brigitte Bierlein este de profesie judecător, iar în ultimul an a fost preşedintele Curţii 
Constituţionale din Austria. 
Cancelarul Brigitte Bierlein ar urma să formeze un guvern de tranziţie, până la organizarea scrutinului 
parlamentar. 
Hartwig Löger a preluat interimatul funcţiei de cancelar în Austria după demiterea Guvernului Sebastian Kurz prin 
moţiune de cenzură, în contextul crizei politice generate de un scandal de corupţie. Parlamentul Austriei a 
aprobat luni după-amiază moţiunea depusă de Partidul Social-Democrat (SPÖ, centru-stânga) împotriva 
Guvernului condus de cancelarul Sebastian Kurz, liderul formaţiunii de centru-dreapta Partidul Popular Austriac 
(ÖVP). Moţiunea social-democrată a fost susţinută şi de Partidul Libertăţii (FPÖ, extremă-dreapta), precum şi de 
mişcarea JETZT (ACUM, de stânga). 
Guvernul Austriei era susţinut de o coaliţie formată de Partidul Popular Austriac cu Partidul Libertăţii. Alianţa 
politică s-a destrămat după ce cancelarul Sebastian Kurz a cerut demiterea din Guvern a unor lideri ai Partidului 
Libertăţii în contextul scandalului de corupţie în care este implicat vicecancelarul demisionar Hainz-Christian 
Strache. 
Pe fondul crizei, preşedintele Austriei, Alexander Van der Bellen, a recomandat organizarea de alegeri 
parlamentare anticipate în septembrie. 
Heinz-Christian Strache, liderul formaţiunii de extremă-dreapta Partidul Libertăţii, a demisionat din funcţia de 
vicecancelar al Austriei după apariţia în presă a unei înregistrări compromiţătoare care îl surprinde discutând cu 
un potenţial investitor rus. 
(Sursa: Mediafax) 
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